
Årsberetning for Kirke Helsinge Vandværk 2024 
 

1. Indledning 

2024 har været et år præget af stabil drift og fortsat fokus på forsyningssikkerhed, 

god vandkvalitet og vedligehold af vores anlæg. Vi har arbejdet målrettet for at sikre 

en bæredygtig og økonomisk forsvarlig drift af Kirke Helsinge Vandværk til gavn for 

vores forbrugere. 

 

Et særligt punkt i år har været afslutningen på retssagen om Mullerup Strandhuse, 

som vi beskriver nærmere senere i beretningen. Derudover har vi gennemført 

væsentlige forbedringer af vores anlæg – herunder fuld udskiftning af målere og 

installation af nødstrømsforsyning via solceller og batterier. 

2. Drift og vandforsyning 
Driften har i 2024 forløbet uden større problemer. Det samlede vandforbrug har 

været stabilt, og der har kun været få og kortvarige driftsforstyrrelser. 

 

I alt er der udpumpet 44.500 m³ vand i 2024, hvoraf 42.500 m³ er blevet afregnet til 

forbrugerne. Det svarer til et vandspild på ca. 4 %, hvilket er meget flot og vidner 

om en tæt og effektiv forsyning. 

 

Vigtige projekter i 2024 inkluderer: 

- Udskiftning af samtlige gamle vandmålere til nye, moderne enheder med højere 

præcision og lettere aflæsning 

- Installation af batterier til vores eksisterende solcelleanlæg, så vandværket nu har 

mulighed for nødstrømsforsyning i tilfælde af strømafbrydelse 

- Løbende vedligeholdelse af ledningsnet og boringer 

- Opdatering af overvågnings- og styringssystemer 

3. Vandkvalitet 

Vandkvaliteten har været høj gennem hele året. De lovpligtige vandprøver, som er 

foretaget af akkrediteret laboratorium, viser, at alle værdier ligger inden for de 

tilladte grænser. Vi følger myndighedernes krav nøje og arbejder kontinuerligt for at 

sikre rent og velsmagende drikkevand til alle forbrugere. 



 

4. Retsafgørelse i sagen vedrørende Mullerup Strandhuse 

Et særligt fokuspunkt i 2024 har været retssagen mod Maycon vedrørende 

vandforsyning til Mullerup Strandhuse. Sagen blev afsluttet ved retten, hvor Kirke 

Helsinge Vandværk blev frifundet, og Maycon tabte. 

 

Retten gav os medhold i, at vi har handlet korrekt og i overensstemmelse med 

lovgivningen. Afgørelsen understøtter det grundige arbejde, som både bestyrelsen 

og vores tekniske rådgivere har udført i sagen. 

 

Vi er tilfredse med resultatet og glade for, at sagen nu er afsluttet, så vi kan fokusere 

på fremtidige opgaver og udvikling til gavn for alle forbrugere. 

5. Fremtidsudsigter 

I 2025 vil vi fortsætte det strategiske arbejde med: 

- Vedligeholdelse og opgradering af ledningsnettet 

- Fortsat fokus på forsyningssikkerhed og bæredygtige løsninger 

- Klimasikring og energioptimering 

- Videre digitalisering af driften og forbrugerbetjening 

6. Tak 
Bestyrelsen vil gerne takke alle forbrugere for deres opbakning og engagement i 

årets løb. En særlig tak skal lyde til vores tekniske personale og samarbejdspartnere 

for et godt og professionelt samarbejde. 

 

På vegne af bestyrelsen 

Michael Nielsen 

Dato: 15/4-2025 


